
家长利用滨州市图书馆对幼儿进行教育的现状研究

摘要：图书馆拥有丰富的教育资源，对发展社会教育有着独特的优势，有助于促进幼儿在认知、技能、情感等方面的发展。本研究采用问卷调查法、访谈法对家长利用滨州市图书馆资源对幼儿进行教育的现状进行调查。

结果显示：家长对利用图书馆资源对 3-6 岁幼儿进行教育存在一些问题，1. 家长对图书馆的价值认识不全面。2. 家长的活动准备工作和后续活动都不充分。3. 家长不知道如何更好的利用图书馆指导幼儿。4. 图书馆针对 3-6 岁幼儿的相关资源不完善等。

针对以上问题：研究者提出建议，1. 家长要全面认识图书馆的价值。2. 家长的活动准备工作和后续工作要有计划性、针对性。3. 家长要掌握幼儿教育的相关知识，正确指导幼儿。4. 图书馆要不断完善自身设施，满足幼儿及家长对馆藏资源的合理需求。

关键词：家长，图书馆资源，3-6 岁幼儿，家庭教育

Research on The Current Citution of Parents Using Binzhou Library to Educate Children

Abstract: The library has abundant educational resources, which has unique advantages for the development of social education, and helps to promote the development of children's cognition, skills , emotions and other aspects. This study adopts questionnaire survey and interview to investigate the current situation of parents' education of children by using Binzhou library resources.

Result display: Parents have some problems in using library resources to educate children aged 3-6. 1. Parents' understanding of the value of libraries is not comprehensive. 2. The preparation and follow-up activities of parents are not sufficient. 3. Parents don't know how to make better use of the library to guide children. 4. The library's relevant resources are not perfect for children aged 3-6.

To solve the above problems: 1. The researchers suggest that parents should fully understand the value of libraries. 2. Parents' activities preparation and follow-up work should be planned and targeted. 3. Parents should master relevant knowledge of early childhood education and guide children correctly. 4. The libraries should constantly improve its own facilities to meet the reasonable needs of children and parents for collection resources.

Key words: Parents; Library resources; 3-6 years old children; Family education

目 录

目 录	I
引 言	1
(一) 研究缘起	1
(二) 概念界定	1
(三) 研究目的与意义	2
(四) 国内外研究现状	3
一、研究方法及取样	6
(一) 问卷法	6
(二) 观察法	6
(三) 访谈法	6
二、研究结果与分析	7
(一) 接受问卷调查家庭的基本情况	7
(二) 幼儿家长对图书馆价值的认识分析	8
(三) 家长利用图书馆对幼儿进行教育的现状	11
(四) 结果分析	17
三、建议与对策	19
(一) 给家长的建议	19
(二) 给图书馆的建议	20
结 论	21
参考文献	22
谢 辞	23

以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。如要
下载或阅读全文，请访问：

<https://d.book118.com/786204202223010155>